
Montse Mindan: ÇAcceptar� les conseq��ncies que vinguin

de les decisions que he presÈ

L'alcaldessa de Roses fa balan� de l'any que acabem d'acomiadar, mirant

endavant amb projectes "ilálusionants"

L«alcaldessa de Roses, Montse Mindan.

Montse Mindan parla, en aquesta entrevista, sobre comdes del seu

c�rrec d'alcaldessa de Roses s'ha vist immersa en la presa de

decisions que van m�s enll� de la pol�tica municipal. Tamb� mira

endavant i explica quins s�n els projectes que veuen la llum aquest

2018 al municipi.

Com ha tancat l'�ltim any?

El 2017 ha estat un any dif�cil, sobretot per all� que t� a veure amb la pol�tica en l'�mbit de pa�s, no tant en l'�mbit

municipal. A Roses, per sor t, ha estat un any en qu� hem pogut veure molts projectes materialitzats en paper,

pendents de licitaci� i adjudicaci�. En pol�tica municipal, podem estar contents.

Pot posar nom a aquests projectes?

Hem desencallat les obres de la SUF; hem aconseguit un gran repte, tirar a terra la construcci� de la depuradora

de marisc; hem pogut inaugurar l'escola Montserrat Vayreda, i hem assentat projectes que ten�em amb els

nostres socis de govern [Gent del Poble] com s�n la Ruta de les Tapes o el Festivalet. Estem veient que les

nostres propostes agraden a la gent de Roses i, realment, tindran una base s�lida per al dia de dem�, manem

nosaltres o manin uns altres. I fa ilálusi� saber-ho, perqu� veus que ho fas per un b� del poble.

Es referia al principi a la pol�tica de pa�s. En cer ta manera, tamb� hi est� molt implicada.

Ha estat un any de neguit i de presa de decisions unilaterals. Jo diria que ens hem adonat que, estant en el

poder, est�s sol a l'hora de prendre decisions. Jo ho he fet i, evidentment, acceptar� totes les conseq��ncies

que vinguin de les decisions que he pres, entre les quals hi ha el fet d'haver signat el decret perqu� la gent de



Roses pogu�s votar l'1 d'octubre, i altres decisions que han esdevingut arran de tot el que est� passant

pol�ticament al nostre pa�s.

De quina forma li ha tocat la por ta la just�cia?

Des que estic a l'Ajuntament, m'ha tocat de diferents maneres. Primer, va ser per una den�ncia per prevaricaci�

en el cas del Royal Marine, que recordem que en quatre mesos va ser desestimada pel f iscal general. Despr�s,

per�, es va interposar una segona den�ncia directament al jutge, de la qual encara estic pendent de resoluci�.

Tinc una den�ncia tamb� del f iscal general per haver signat el decret que permetia la votaci� l'1 d'octubre i

tamb� una den�ncia al jutjat n�mero 3 de Figueres contra mi d'un senyor par ticular de Roses que m'acusa

d'haver colálaborat en les votacions de l'1 d'octubre. Aquesta den�ncia va passar al jutjat n�mero 1 i el jutge va

decidir traspassar-ho al Tribunal Superior de Just�cia de Catalunya, tenint en compte que ja t� ober tes dilig�ncies

per una mateixa causa. No s� molt b� com funciona, per� suposo que tinc dues den�ncies acumulades al

Tribunal Superior de Just�cia.

Ha estat citada per declarar?

Mai. Encara no he anat a declarar davant de cap jutge. S� que hi va haver una citaci� en relaci� amb una

resoluci� judicial del Royal Marine, per desacatament com a alcaldessa a una sent�ncia. Per� quan anava cap

als jutjats, em van avisar que el jutge em demanava que torn�s cap a casa, que havia desestimat el

desacatament perqu� no procedia.

Amb dues den�ncies en tr�mit al Tribunal Superior de Just�cia, amb quina empara jur�dica compta per a la seva

defensa?

En cas que hagi d'anar a declarar tindr� al costat advocats tant d'ñmnium com de l'Assemblea Nacional

Catalana, perqu� aix� m'ho han comunicat. I tamb� advocats del meu par tit pol�tic.

Li fa perdre la son aquest tema?

En absolut. Tinc molta sor t que tot el que faig, encara que em puc equivocar, com tothom, ho faig amb la

consci�ncia molt tranquilála, i aix� em permet dormir b� cada nit.



Com valora l'experi�ncia del viatge que van fer a Brusseláles una representaci� d'alcaldes per fer costat a Carles

Puigdemont?

Un dia cansat per� molt maco. Vam sor tir de casa a les 4 de la matinada i vam tornar a les 4 de la matinada de

l'endem�. Com a experi�ncia, molt emotiva. Fer pinya en uns moments dif�cils et dona forces per continuar

endavant. En la pol�tica, passa el mateix que en la fam�lia, quan hi ha un problema familiar, si fas pinya, sembla

que ho pots por tar millor. S� que el president agraeix veure que estem al seu costat.

Per una banda, hi ha la pinya i per l'altra, ara que s'acosta Carnaval, permeti'm el s�mil, deu d'haver descober t la

careta a algunes persones.

S� que �s cer t que, arran de tot el que ha passat, la gent ha manifestat ober tament all� en qu� creu i all� que

pensa. Tots sab�em que hi havia gent que pensava diferent, per� no �s un tema del qual es parlava. Torno a

posar l'exemple de la fam�lia. La divisi� d'opinions en una fam�lia ha existit sempre, tothom ha manifestat en un

moment o un altre quins s�n els seus pensaments. L'estima, l'afecte, l'amor han d'estar per sobre de la difer�ncia

d'opinions. Per tant, la gent no s'ha tret ara la careta. Crec que tots sab�em on estava cadasc�. El que passa �s

que ara tot es manifesta d'una manera m�s ferma. El que s� que he descober t �s que hi ha gent que no accepta

gens b� la cr�tica.

Tornem ara a la pol�tica de Roses. Com ha encetat el 2018?

Amb projectes ilálusionants. El projecte del Far ha de posar en relleu un espai privilegiat del qual en gaudir� tot el

poble de Roses. Estem a punt de licitar el projecte de reordenaci� al costat de la muralla. D'aqu� ha de sor tir una

mena de parc p�blic ober t al gaudi de la gent. Un altre projecte que tenim en marxa �s el del Mas de les

Figueres, que ten�em encallat des de fa dos anys per la modif icaci� del Pla General i l'anulálaci� del POUM. Hem

hagut de refer documents de planejament, per� espero que puguem ensenyar uns jardins p�blics gr�cies a la

donaci� d'un par ticular.

Com seran aquests jardins?

Ens han cedit, al poble de Roses, una par t del terreny del Mas de les Figueres. Seran els primers d'aquest tipus

que tindrem a Roses. Imagina't els jardins que tenen a Anglaterra, que a la nit estan tancats per� que durant el

dia hi pots anar a passar una estona, a llegir, a estar en pau i en tranquilálitat. Aquesta �s la idea.



La idea �s tamb� millorar la imatge del poble?

No podem oblidar que el nostre motor econ�mic dep�n, ara mateix, nom�s del turisme. Per� no volem llan�ar la

tovallola davant la possibilitat de tirar endavant la zona industrial. Continuarem lluitant per aconseguir aquest

objectiu, encara que cal tenir present que, actualment, Roses ha de treballar per al turisme. Donarem supor t als

privats perqu� contribueixin amb una bona ofer ta i bons equipaments, i l'Ajuntament ha de vetllar per mantenir la

imatge, l'ordre, la neteja i l'amabilitat.

La pesca tamb� necessita un impuls?

La relaci� de l'Ajuntament amb la pesca �s impor tant, pel que fa a tot all� que pugui ajudar aquest sector a

valorar la mat�ria primera. Una de les formes de fer-ho �s preparant la campanya del suquet de peix, que no t�

cap altre objectiu que revalorar un producte que �s de Roses. I, entre altres experi�ncies, donem supor t a

l'activitat de Pesca Turisme de Roses. A m�s, una de les �ltimes novetats d'aquest any �s que l'Ajuntament de

Roses, com a administraci�, hem entrat a formar par t del GALP, el Grup d'Acci� Local per la Pesca.

Qu� implica aquesta novetat?

El GALP l'ha endegat la Generalitat i, a m�s d'ajuntaments, tamb� en formen par t els p�sits de pescadors i

empresaris i associacions que tenen relaci� amb el m�n de la pesca. L'objectiu com� �s emprendre projectes

que donin supor t al sector pesquer. Nosaltres no ens pod�em desdir de ser-hi i ja tenim noves idees per tirar

endavant.

Com ara quines?

La m�s immediata ser� la consecuci� d'una aula gastron�mica per poder ensenyar el tipus de peix que es pesca

aqu� i com es cuina. Aquesta proposta t� un doble vessant, donar supor t al sector pesquer i tamb� al m�n

formatiu. L'aula gastron�mica �s un projecte de l'Ajuntament, que muntarem a les instalálacions de la confraria i

que enviarem al GALP perqu� ens ajudi a l'Ajuntament a f inan�ar-ho. A m�s, �s impor tant remarcar que aquesta

aula de cuina �s un dels projectes que sur t dels pressupostos par ticipatius del 2017.



Creu que aquest 2018 ser� l'any de la SUF?

La veritat �s que ha estat un projecte que ha por tat molts maldecaps per uns problemes amb l'empresa que fa

les obres, per�, en aquest cas, gr�cies a la paci�ncia per par t de tothom tot va endavant. L'�ltima visita d'obres a

SUF ens va animar a tots. Quan veus que ja hi ha els llums i els aires, i que tot va agafant forma, t'ilálusiones. Jo

diria que ara mateix tota la carcassa est� feta i que nom�s falten els complements. Per tant, en poc temps

veurem un canvi impor tant, perqu� ens quedar� un edif ici molt elegant i molt bonic.

No pod�em tancar l'entrevista sense dir que aquest 2018 tamb� ha de ser l'any d'elBulli.

Tamb�. En Ferran Adri� ens ha convidat a fer una visita aquest mateix febrer. I esperem que aquest 2018, com ell

mateix va dir als mitjans de comunicaci�, es materialitzi la inauguraci� del nou elBulli. Esperem que ens torni a

situar a escala mundial com a referent gastron�mic. A m�s, crec que Roses est� fent un esfor� molt impor tant en

el m�n de la gastronomia ja no nom�s per elBulli, amb uns restaurants de gran qualitat.
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